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Krajevna skupnost Majde Šilc 
Ragovska 7a, 8000 Novo mesto 
Svet krajevne skupnosti 
Predsednik 
 

MO Novo mesto 
Urad za prostor in Razvoj 
Oddelek za komunalne dejavnosti 
Urška Ožbolt, vodja oddelka 
 
PROJEKTIRANJE OBNOVE KANALIZACIJE V SPODNJEM DELU RAGOVSKE ULICE – PREDLOGI 
 
Spoštovani,  
 
pred kratkim me je vaš sodelavec Ciril Medved obvestil, da se pripravlja projekt obnove 
kanalizacije v spodnjem delu Ragovske ulice. Že tedaj sem mu v ustnem pogovoru nanizal 
nekaj predlogov, ki bi jih izhajajoč iz stanja na terenu in potreb stanovalcev ob tej ulici bilo 
smiselno upoštevati v cilju celovite obnove zelo slabega stanja uličnih površin, problematike 
parkiranja, nevarnosti za najranljivejše uporabnike te ulice ( pešce, otroke… ) in drugo. Ker 
sem seznanjen, da je vaš sodelavec Ciril Medved dal odpoved delovnega razmerja, najin 
tedanji ustni pogovor pošiljam še v pisni obliki. S tem želim preprečiti, da bi se po končanem 
projektu pojavili izgovori… nismo vedeli… 
 
Ta del ulice je za tisoče uporabnikov v njenem zaledju in priložnostne uporabnike edina še 
najbolj neurejena oz. ulica v slabem stanju, po kateri se pride iz katerekoli strani mesta v 
obnovljen del starega centra mesta. To terja pripravo celovite obnove ( sanacije ) stanja.  
 
Ugotovitve in predlogi: 
 

1. Uničene ulične površine - spodnji del Ragovske je slepa ulica. Dostopnost z vozili je 
zgolj do podvoza pod železnim mostom, po katerem pridemo iz starega dela mesta. 
Asfaltne površine so zaradi starosti, večkratnega nestrokovnega prekopavanja ( kot v 
večini mesta ) v bistvu povsem dotrajane. Podobno je s pločnikom, ki ga zaradi 
ozkega vozišča v spodnjem delu ponekod ni zgrajenega. Ulica nima talnih ovir, ki bi jih 
bilo smiselno po obnovi predvideti. V vsakem primeru pa je potrebna po celotnem 
vozišču in pločnikih izvesti novo asfaltna preplastitev. – Predvidena je rekonstrukcija 
cestišča v celoti.  

2. Izjemno pomanjkanje parkirnih mest - na tej ulici večina objektov nima pripadajočih 
parkirnih prostorov – teh je po oceni morda le za okrog 20 % glede na število vozil. 
Ako stanje je posledica pred desetletji zgrajenega velike stanovanjskega bloka in že 
pred desetletji zgrajenih individualnih hiš. Tudi zgrajeni dve novi hiši z več 
stanovanjskimi enotami v zadnjih letih nima dovolj parkirnih prostorov. Zato so 
primorani tamkajšnji stanovalci uporabljati del vozišča ob desni strani v smeri mesta. 
To zmanjšuje širino vozišča in otežuje srečanja vozil.  
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3. Nujna proučitev možnosti širitve vozišča in pločnika v brežino na levi strani v smeri 
mesta – ta strokovni napor je potrebno narediti zaradi zagotovitve več parkirnega 
prostora ( namesto vzdolžnega parkiranja bi morda lahko omogočili parkiranje pod 
poševnim kotom in s tem pridobili več parkirnih mest ). – Skladno s projektno nalogo 
mora projektant poiskati ustrezno rešitev prometne situacije. Potrebno je zagotoviti 
površine za pešce in kolesarje in ohranjanje javnih parkirišč, če je to možno. V sklopu 
obnove ulice MONM ne bo zagotavljala povečanje in širitve števila parkirišč za 
zasebnike. Predlagam, da se stanovalci aktivno vključijo v iskanje dodatnega 
prostora za parkirišča preko KS v sklopu tega projekta ali ločeno z namenom 
uskladitve projektnih rešitev, vendar gradnja parkirišč ni predmet projekta in porabe 
proračunskih sredstev.   
 
Na tej ulici je zgolj enostranski pločnik, v spodnjem delu pa zaradi ozkega vozišča ni 
niti tega. Ta pločnik kot najkrajšo pešpot v center mesta in proti zdravstvenem 
kompleksu uporabljajo odrasli ( zaledje teh je v več tisoč prebivalcev ), mlajši otroci v 
šolo na Grmu in velikokrat večje skupine malčkov pod vodstvom vzgojiteljic iz vrtca 
Ciciban iz Ragovske. Te skupine morajo večkrat hoditi po vozišču, s tem pa so malčki 
izpostavljeni nevarnostim. Če obstajajo najmanjše možnosti premika pločnika v 
brežino je treba to možnost izrabiti. Sedanji pločnik je preozek, pozimi pa zaradi 
narinjenega snega večji del obstanka snega neuporaben. Da bi lahko izvedli premik v 
brežino, je potrebno predvideti izgradnjo kamnite opore v tej brežini. Ta kamnita 
opora je sicer potrebna v vsakem primeru. V zgornjem delu je obstoječa v podiranju, 
v večjem delu pa je sploh ni.  
 
Predvideti je treba tudi lokacije za najmanj dva ekološka otoka oz. vsaj enega 
večjega zaprtega ( zaklenjenega ), ki bi ga vgradili v brežino na lokaciji, kjer je to 
možno. Sedaj sta na tej lokaciji dva manjša, prav tako vgrajena v brežino, ki bi jo bilo 
smiselno uporabiti za širitev pločnika. Ekološki otoki se ohranjajo oz. bodo zgrajeni 
skladno s pogoji Komunale NM.  

4. Izgradnja talnih ovir – to ulico poleg prebivalcev spodnjega dela Ragovske, 
uporabljajo tudi stanovalci celotne ulice V Ragov log, stranke smučarskega servisa v 
spodnjem delu Ragovske in uporabniki parkirnih prostorov pri nekdanjem kandijskem 
poštnem uradu. Pri tem pustijo vozila in odidejo v mestni center.  
Hitrost na ulici je potrebno omejiti in v projektu predvideti izgradnjo talnih ovir ( dveh 
? ) – Projektant mora prometno situacijo načrtovati kot celoto ( glej odgovor pod 
točko 2). 

5. Ureditev brežine na levi strani – brežina se na več mestih poseda. Vzroke je potrebno 
pregledati tudi zaradi dela več starejših stanovanjskih blokov nad to brežino. Brežina 
je neurejeno poraščena z drevjem, od katerih so nekatera drevesa dotrajana in 
nevarna za padec na uporabnike te ulice oz. tam parkirana vozila. Med take zagotovo 
spada stara vrba žalujka in več smrek. – V sklopu vzdrževanja javnih površin bomo vse 
nujne posege na drevju izvedeli čim prej. V samo brežino ne nameravamo posegati  
oz. bomo posegali v najmanjši možni meri.  

Ob obnovi kanalizacije oz. celotne ulice je potrebno obnoviti tudi stopnice  iz 
Jakčeve na spodnji del Ragovske, po možnosti z klančinami za uporabo invalidskih in 
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otroških vozičkov. – Obnova stopnic ni predmet projekta, v kolikor se bo v njih 
posegalo, bodo po potrebi obnovljene.  

V vsakem primeru je potrebno zamenjati razpadajočo obstoječo kamnito oporo 
brežine v zgornjem delu in to na novo zgraditi v celotnem potezu. Zdaj brežina leze 
na pločnik in tega še oža, na levem delu pa se zaradi tega nabira blato. 
Rekonstrukcija obstoječih zložb/opornih zidov bo izvedena skladno s potrebami.  

6. Posebna talna ureditev za vse uporabnike je potrebna v delu, kjer pločnika zaradi 
preozkega vozišča ni možno zgraditi, morda po principu sožitja uporabnikov – to je 
v spodnjem delu Ragovske.  -  Projektant mora prometno situacijo načrtovati kot 
celoto ( glej odgovor pod točko 2). 

7. Namestitev dodatnih varnostnih ogledal – proučiti, na katerih lokacijah Projektant 
mora prometno situacijo načrtovati kot celoto ( glej odgovor pod točko 2). 

8. Omejitev hitrosti na največ 30 km/h Projektant mora prometno situacijo načrtovati 
kot celoto ( glej odgovor pod točko 2). 

9. Pri projektiranju kanalizacije je potrebno upoštevati, da je sedanje stanje tako, da 
je ob večjih nalivih prišlo do prelivanja iz jaškov tako meteorne kot fekalne vode oz. 
fekalij. Odvečna voda se je prelila v spodnje hiše V Ragov log in na vrtove pri teh 
hišah. Kanalizacijo je potrebno urediti tudi na ulici V Ragov log ( meteorno ). – 
Kanalizacija se v sklopu projekta rešuje celostno, loči se meteorno in fekalno vodo.  

10. Javna razsvetljava – na spodnjem delu ulice, v območju nekdanjega poštnega urada 
v Kandiji, v ulici V Ragov log ni zadostne javne razsvetljave oz. je ta obešena na 
kable med hišami in nameščena na neprimernih lesenih A drogovih. Tega v 
preostalih delih mesta ni več. – Predvidena je rekonstrukcija javne razsvetljave na 
celotnem tangiranem območju.  

11. K projektiranju je potrebno povabiti tudi Telekom Slovenije, da objektom, kjer še ni 
optičnega kabla, zagotovi tako danes povsem normalno komunikacijsko povezavo. 
Od Telekoma je potrebno zahtevati, da sedanje tf. kable iz dotrajanih in nagnjenih 
lesenih drogov položi pod asfaltno površino. – Telekom bomo o vašem predlogu 
obvestili, izvedena bo najava na AKOS. Predlagana investicija ni v pristojnosti 
MONM.  
 

12. Ostalo – to ulico, posebej pa njeno brežino je treba čim prej očistiti odlomljenih 
veje in drugega. 

Spoštovani, z vašim sodelavcem g. Cirilom Medvedom je bilo dogovorjeno, da bomo 
obveščeni o stopnji izdelanosti projekta, ki bo omogočala prvo seznanitev sokrajanov ob tej 
ulici. Ti so obveščeni, da se pripravlja projekt obnove in da bodo v nastanek tega vključeni. 
Zato vas prosimo za pravočasno obvestilo. Prilagamo nekaj fotografij. 

Za dodatna pojasnila smo na razpolago. Prosimo povratno informacijo o vaših odločitvah, 
katere bomo posredovali našim sokrajanom in na spletno stran KS.  

Lepo pozdravljeni ! 
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Novo mesto, 27.2.2023 

Poslano: 

1. Naslov 
2. G. Urban Kramar, podžupan 
3. Komunala Novo mesto  

   Adolf Zupan 
                                                                            Predsednik Sveta KS Majde Šilc  
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